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 0.0.0. VOORWOORD 
 
In haar algemene beschouwingen neemt de SP afstand van de neoliberale koers die het 
college vaart. Deze koers leidt tot een uitverkoop van de publieke zaak en tot een beleid 
waarin schraalhans keukenmeester is. Door deze weinig tot de verbeelding sprekende 
politieke koers raken we gemeenschapsvoorzieningen kwijt en wordt er nauwelijks meer 
geïnvesteerd in de Osse samenleving. Het leidt tot een vorm van besturen, waarbij de 
bestuurders onzichtbaar zijn en het elan van onze gemeente aan kwaliteit inboet. De SP is van 
mening dat de ingezette koers, die met Oss 600 een stevige impuls heeft gekregen, moet 
worden voortgezet. Een gemeente van 65.000 inwoners verdient meer dan een bestuur dat 
vooral bezig is met pappen en nathouden.  
Door een beroep te doen op de sterke schouders in onze gemeente presenteert de SP een 
alternatief. Een alternatief waarbij er meer dan 2 keer zoveel geïnvesteerd wordt in de 
samenleving en  voor het overgrote deel van de bevolking de lasten op hetzelfde niveau 
blijven als in het voorstel van het college. Bovendien wordt er niet bezuinigd op maar juist 
geïnvesteerd in het groen en hoeft de kwaliteit van de stad niet in te boeten door meer ruimte 
te bieden aan reclame. Ook het parkeren hoeft in ons alternatief niet te verworden tot 
melkkoe.  
 
 
1.0.0. POLITIEKE VISIE 
  
1.1.0. Behoud van de publieke zaak 
 
Het meest opvallende in de Perspectiefnota is de eensgezindheid waarmee het college als 
representant van de coalitie volhardt in de ingezette neo- liberale koers. Of populair uitgedrukt 
de eensgezinde steun voor VVD beleid. Alsof er in de wereld om ons heen niets gebeurt. 
Uitermate politieke keuzes worden ogenschijnlijk verengd tot  praktische stellingnamen. Wat 
er achter zit is een eindeloos vertrouwen in de markt en daardoor een declassering van de 
overheid. Het is aan de orde van de dag. En het klinkt vaak nog logisch ook. Wie is er niet 
voor efficiënt werken en aanbieden van producten en diensten waaraan behoefte is?  Maar wat 
levert die gesel van de markt nu werkelijk op? Daarvoor is het zinnig om naar analogieën te 
kijken in de reeks van verzelfstandiging tot volledige privatisering.  
§ Moet de privatisering van het openbaar vervoer in het noorden van het land met 

teruglopende dienstverlening in  de moeilijkere openbaarvervoer gebieden, voor Oss geen 
teken zijn om eens wat terughoudender te zijn met de privatisering van de BBA?  

§ Met welke vertrouwen  post je nog een brief voor 6 uur in de veronderstelling dat hij de 
volgende dag ook bezorgd wordt?  

§ Is het normaal dat in het marktgericht werken van  de geprivatiseerde keuringsinstanties 
voor de WAO, afkeuren als efficiënter wordt beoordeeld dan het goedkeuren met het 
risico van een bezwarenprocedure? 

§ Is het nog langer acceptabel dat door de verzelfstandiging van het ziekenhuis zo’n grote 
inspanningen van de gemeenschap wordt gevraagd om  he t Sint Anna ziekenhuis voor Oss 
te behouden? 

§ Waar haalt  staatssecretaris Remkes het vandaan om Brabant Wonen te manen  tot 
verkoop van huurwoningen, terwijl daar nog steeds een grote behoefte aan is? 

§  Is het wel zo vanzelfsprekend dat we door privatisering van de kabel steeds minder te 
zeggen krijgen over wat er op de buis komt en wat het kost? 

§ Hoe kan een pleidooi voor kabeltarieven van 30 tot 40 gulden per maand voor hetzelfde 
aanbod  worden gerechtvaardigd? 
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§ Is er een mond- en klauwzeer epidemie voor nodig om ons met de neus op de feiten te 
drukken dat de markt niet kan zorgen voor een duurzame landbouw? 

§ Hoeveel zwarte scholen moeten er ontstaan voordat de vrijheid van schoolkeuze in goede 
banen wordt geleid? 

§ Vinden we het normaal dat de marktwerking bij het verwerven van nieuwe leerlingen leidt 
tot explosieve groei van leerlingenaantallen op de ene en daling op de andere school met 
alle financiële consequenties voor onderwijshuisvesting van dien?  

Uit  NIPO onderzoek blijkt dat een meerderheid van het Nederlandse volk zich zorgen maakt 
over de toenemende uitverkoop van de publieke zaak. Aan de Osse politiek gaat dat kennelijk 
voorbij.  De les van de mislukte privatisering van de Groene Engel is al weer vergeten. De 
verkoop van de kabel wordt door de coalitie kennelijk als een succes ervaren. Gesterkt door  
dat succes wordt hardnekkig volgehouden om ook het zwembad te privatiseren.  
 
1.2.0. Stijl van besturen. 
 
In de politiek gaat het niet alleen om geld. Zeker zo belangrijk is de stijl van besturen. Gelooft 
een college erin? Worden er  politieke perspectieven geformuleerd voor de toekomst? Zijn er 
nog echte politieke idealen of is er een stijl van pappen en nathouden en maar zien hoe deze 
bestuursperiode zonder al te veel kleerscheuren kan worden doorgekomen?  
De speerpunten van beleid, in een aantal opzichten zeer lezenswaardige bijdragen, leggen 
toch vooral de discussie van de laatste jaren vast over de toekomst van het buurt- en 
wijkbeheer, het sociale beleid en de ruimtelijke ontwikkeling van de stad. Er valt weinig 
vernieuwends te bespeuren. Deze Perspectiefnota wekt dan ook de indruk dat de ambtenaren 
hun zaakjes netjes op een rij hebben gezet en dat het bestuur het zich laat welgevallen.  
 
Van bestuurlijke aansturing geeft de nota weinig blijk. Het college houdt zich gedeisd. Dat 
laatste begint op te vallen. Steeds vaker komen de ambtenaren in de media in beeld, terwijl de 
wethouders zich schuil houden. In het samenwerkingsprogramma heet het nog dat de 
wethouders zelf de persvoorlichting doen. In de praktijk blijken de journalisten al te scoren als 
zij in staat zijn gebleken een wethouder op te sporen. Dat getuigt niet van zelfvertrouwen en 
politiek elan.  
 
Niet dat het helemaal windstil is in de politiek. Een reeks van incidenten houdt de politieke 
gemoederen in beroering. Ook dat heeft vaak met de stijl van besturen te maken. Opereer je 
als college met open vizier en heb je oor voor de mening van de mensen?  
§ Mag iedereen weten dat er een negatief ambtelijk advies ligt over verkoop van het 

golfbad, of behoud je dat exclusief voor aan de coalitiepartners? 
§ Hoeveel enquêteformulieren of handtekeningen moeten er worden opgehaald om het 

college op andere ideeën te brengen? 800 Voor de CAI was te weinig. 4000 voor het 
zwembad maakte vooralsnog geen indruk. 20.000 Voor het behoud van het Sint Anna 
bracht het college schoorvoetend over de drempel. Hoewel, Jan Ras is er nog niet erg 
duidelijk over. 

§ Hoeveel anderen dan alle gehandicapten- en ouderenorganisaties, moeten nog protesteren  
voordat  de bezuinigingen op het WVG vervoer door het college worden afgeblazen? 

§ Wordt het gemeengoed dat wethouders rustig met 2 petten op mogen blijven regeren? 
§  Mag iedereen weten dat er een negatief ambtelijk advies ligt voor de aankoop van de 

boerderij van Van Mook, of probeer je dat met onvolledige informatie binnen de raad te 
houden? 

§ Wordt het gewoonte om eerst in te stemmen met de verkoop van de aandelen BBA en de 
gemeenteraad daarna met nagenoeg voldongen feiten te confronteren? 
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Duidelijk mag zijn dat de SP een andere open bestuursstijl voorstaat, gebaseerd op politieke 
idealen en met meer respect voor de mening van de Ossenaren. 
 
1.3.0. Schraalhans keukenmeester 
 
Bij de presentatie van haar eerste Perspectiefnota kondigde het college een waaier aan van 
nieuwe activiteiten  voor maar liefst ruim 6 miljoen gulden. Dat klinkt heel veel als je 
doorgaans niet meer dan een  honderd gulden in je portemonnee hebt. Als je zegt 6 miljoen op 
een totaal bedrag van 1400 miljoen dan klinkt het al heel anders. Er is nauwelijks geld voor 
nieuw beleid. Bij een gebrek een visie en ideeën is dat ook geen probleem.   
Opmerkelijk is het dan ook dat de speerpunten van beleid nagenoeg alleen vertaald worden in 
abstracte actiepunten. Tot concrete uitvoering waar de inwoners van Oss iets van merken 
komt het nauwelijks. Schraalhans is dan ook keukenmeester. De oorzaak zit hem in het 
paradepaardje van de coalitie om tot aan de verkiezingen de gemeentelijke belastingen nog 
verder dan 50 gulden onder het landelijk gemiddelde te houden.  
Dat zelfde doel kan voor 80% van de inwoners ook bereikt worden met integratie van de  
afvalstoffenheffing in de OZB. Alleen de 20% sterkste schouders moeten dan zwaardere 
lasten dragen, een kwestie van solidariteit.  
 
 
2.0.0. HET ALTERNATIEF VAN DE SP 
 
2.1.0. Samenvatting  
 
De geïntegreerde belastingheffing levert  ruim 3 miljoen extra op. Voorts kan er nog 
inverdiend worden door inbreiding van het college naar 4 formatieplaatsen en het 
terugbrengen van de raadsledenvergoeding tot 80 % van het maximum. Per saldo komt  er  
voor nieuw beleid en voor reparatie van ongewenst collegebeleid circa 17 miljoen gulden 
beschikbaar. Dat is meer dan het dubbele dan in de collegevoorstellen.  
§ De ruimtelijke kwaliteit van de gemeente  kan  in stand worden gehouden door uitbreiding 

van nieuwe reclame buiten de deur te houden en niet te bezuinigen op, maar te  investeren 
in de kwaliteit van het groen.  

§ Het parkeren hoeft  niet te verworden tot melkkoe. 
§ De BBA hoeft niet in de uitverkoop. 
§ De gehandicapten kunnen hun vervoersvoorziening van 2200 gulden behouden.  
§ Er kan ruim 2  miljoen geïnvesteerd worden in het golfbad, zodat het bij de tijd blijft.  
§ Voor versterking van het sociaal beleid komt jaarlijks  315.000 gulden extra beschikbaar.  
§ Mooie woorden voor de ontwikkeling van natuur en landschap kunnen worden omgezet in 

daden door jaarlijks 100.000 gulden beschikbaar te stellen.  
§ Versterking van het culturele klimaat wordt mogelijk door jaarlijks 100.000 extra te 

investeren in de Groene Engel en 2400 jongeren een gratis bibliotheekabonnement aan te 
bieden. 

§ Het centrumplan kan verder worden uitgevoerd door ook voor de Walstraat een bedrag 
van 600.000 beschikbaar te stellen. 

§ Tot slot hoeft het niet te blijven bij de mooie woorden over de versterking van het wijk- en 
buurtbeheer.  Jaarlijks kan er 100.000 gulden beschikbaar worden gesteld voor extra 
activiteiten van de wijkstichtingen. 
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2.2.0. Ongewenste ontwikkelingen 
 
 
2.2.1. Geen verkwanseling van groen  
 
Als het gaat om de kwaliteit van de groene stad beschrijft u dat er aan die kwaliteit nog veel te 
verbeteren is. Inderdaad, Oss heeft veel groen, maar de kwaliteit is zeker voor verbetering 
vatbaar. Het zal u niet verbazen dat kwaliteitsverbetering geld kost, veel geld. U neemt voor 
de realisering van die verbetering geen extra financiële middelen op. Sterker nog, u verwacht 
te kunnen knijpen op het budget voor groen, omdat bij inbreiding de oppervlakte te 
onderhouden groen zal afnemen. De SP is daar fel op tegen. Dat geld is hard nodig voor de 
kwaliteitsverbetering van het groen op de inbreidingsplekken. 
 
2.2.2. Geen ongewenste reclame  
 
Wij moeten de plekken waar reclame een bijdrage levert aan de ruimtelijke kwaliteit van de 
stad nog ontdekken. We kunnen, anders dan gedreven door financiële motieven, uw drang om 
extra reclamemogelijkheden te bieden niet verklaren.  U voert geen consistent 
kwaliteitsbeleid. 
 
2.2.3. Parkeren geen melkkoe 
 
“Schaf de parkeertarieven af dan wordt het Osse centrum weer levendig’’, aldus raadslid van 
Orsouw in een vorig politiek leven. En wat doet hij als verantwoordelijk wethouder voor dat 
centrum en het parkeren? Jawel de tarieven verhogen om als wethouder financiën  de 
begroting sluitend te maken. De wethouder blijkt opnieuw moeite te hebben met het dragen 
van 2 petten. Misleidend is de toelichting op dit voorstel, waarin de indruk gewekt wordt dat 
deze verhoging alleen al noodzakelijk is voor de nieuwe parkeergarage en maatregelen voor 
het achteraf betalen. De afspraak is dat het parkeerbedrijf kostendekkend wordt geëxploiteerd. 
Als deze verhoging nu paste in een gericht mobiliteitsbeleid dan zou er met de SP over te 
praten zijn. Maar hier wordt het parkeren gebruikt als melkkoe en daar zijn we tegen. Heeft u 
deze maatregel overlegd met de ondernemersverenigingen en passen deze binnen het 
convenant over het centrum? 
 
2.2.4. Geen uitverkoop BBA 
 
We betreuren het dat het college de politieke discussie over de aandelenverkoop ontlopen 
heeft en in principe al heeft ingestemd met verkoop. Verkoop van de aandelen BBA is geen 
pragmatische daad, maar een uitermate politieke daad. Privatisering van de 
busondernemingen betekent op termijn een bedreiging voor het voortbestaan van betaalbaar 
openbaar vervoer, zeker in een plaats als Oss. De SP heeft weinig vertrouwen in het 
binnenhalen van MTI, dat zonder een vette subsidie, de kostendekkingsgraad van 40% niet 
kan halen. 
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2.3.0. Voorstellen 
 
 
2.3.1. Behoud WVG vervoersvoorziening 
 
De voorgestelde afbraak van de vervoersvoorziening voor gehandicapten is louter en alleen 
gebaseerd op het ‘betaalbaar houden’. Elke inhoudelijke argumentatie ontbreekt behalve die 
van de harteloze knakenpoetser. Het is de schandvlek op het beleid van dit college. Men pakt 
diegene die zich moeilijk verweren kan. De SP stelt voor de vervoersvoorziening onverkort te 
handhaven. In de onderhandelingen met de provincie moet ingezet worden op een CVV dat 
volledig wordt betaald door de provincie. Uiteraard dienen de tarieven van de CVV door 
subsidie van provincie en rijk laag te zijn zodat het openbaar vervoer aantrekkelijk wordt ten 
opzichte van het particulier vervoer en de auto. Op basis van vrijwilligheid moeten 
gehandicapten een keuze kunnen maken tussen het forfaitaire bedrag en het gratis reizen 
binnen het CVV. Dit zou uit onderhandeld kunnen worden met de aanbieder van het CVV.  
 
2.3.2. Opwaardering Golfbad 
 
De SP betreurt het dat het college in de Perspectiefnota niet met het voorstel is gekomen om 
definitief af te zien van de  verkoop van het golfbad. Wie de markt  van zwembaden kent, 
weet dat het voorgenomen onderzoek tot verkoop van 100.000 gulden geld in het putje is. Wij 
nemen aan dat het college zich inmiddels ook de vele feiten die er op dit gebied zijn heeft 
eigen gemaakt. Ondertussen dreigt het golfbad wel in gevaarlijk water terecht te komen. Het 
bestuur overweegt om af te treden. De bezoekersaantallen nemen af doordat er geen 
vernieuwing plaatsvindt. De SP wil investeren in deze basisvoorziening en neemt in haar 
alternatief  een investering van 2.225.000 gulden op. 
 
2.3.3. Verbetering minimabeleid 
 
Met de komst van Vermeend op het ministerie van Socia le Zaken en Werkgelegenheid wordt 
het duidelijk dat de regering koerst naar een hardere aanpak van uitkeringsgerechtigden. Het 
onder curatele stellen van de Amsterdamse sociale dienst is daar een voorbeeld van. Ook 
wordt de nadruk meer en meer gelegd op uitstroom naar werk. Inkomensmaatregelen voor de 
mensen die blijvend op een minimumuitkering zijn aangewezen, komen op het tweede plan. 
In Den Haag gaan stemmen op om het categorale beleid van de gemeente in te dammen.  
De SP wijst deze ontwikkeling af. Het is evident dat mensen die langdurig op de bijstand zijn 
aangewezen of ouderen met alleen een AOW-uitkering niet rond kunnen komen. Het 
bijspijkeren van dat inkomen door de gemeentelijke sociale dienst is noodzakelijk om deze 
groep een normaal leven te kunnen laten leiden. Het categorale beleid is daarbij een zeer 
bruikbaar middel. Mensen zijn zo verzekerd van extra inkomsten zonder iedere keer zich te 
moeten verantwoorden of allerhande zaken te moeten declareren. Het Fonds Sociaal Verkeer 
is een doorslaand succes met een minimum aan bureaucratie. En dat moet zo blijven. We zijn 
verheugd dat het college dit ook constateert en het Fonds Sociaal Verkeer verruimt. Wat ons 
betreft gaat het echter niet ver genoeg.  
Wij herhalen hierbij ons standpunt van 1 jaar geleden waarbij een maatregelenpakket werd 
gepresenteerd waarbij mensen die aan het werk kwamen structureel werden beloond.  Loon 
naar werken aan de ene kant en inkomen naar reële participatie aan de andere kant. Dat het 
schoolkostenfonds er nog steeds niet is een regelrechte schande. Als men een onderzoek 
onderschrijft, dan moet men ook de consequenties aanvaarden. Men bewandelt hier niet een 
welbewuste eigen sociale koers maar de platgetreden paden van een overheid die zich niet 
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werkelijk interesseert voor de lage inkomens en ze een zodanig inkomen wil garanderen dat 
ze volwaardig kunnen participeren aan de samenleving. Ook willen wij de invoering van een 
spaarrekening voor duurzame gebruiksgoederen.   
 
Geen heksenjacht op uitkeringsgerechtigden 
 
Het lokaal sociaal beleid bestaat onder andere uit de 4000 gulden van Vermeend wanneer men 
een volledige baan vindt. Dit uitgesmeerd over een periode van twee jaar. Een structurele 
oplossing van de armoedeval is het niet. Ervaringen uit Tilburg en  Oss leren ook dat ernstig 
getwijfeld moet worden aan het effect van dit beleid om mensen aan het werk te laten gaan. 
Het is te zeer gebaseerd op de idee dat mensen die thans nog niet werken, niet willen werken. 
Ons voorstel om werkende alleenstaande bijstandmoeders en vaders met kinderen tussen de 
12 en 18 300 gulden per maand te mogen laten houden snijdt meer hout. Dat loont.  
Dit college volgt trouw het landelijk beleid dat vooral inzet om mensen aan het werk te 
krijgen maar te weinig doet voor diegenen die niet aan het werk kunnen komen of slecht 
worden betaald als ze werk hebben. Uitstroom naar werk niet ten koste van alles. Waar 
mogelijk moeten mensen hun maatschappelijke bijdrage leveren. Maar wij trekken wel een 
duidelijke streep als het welzijn de gezondheid van kinderen op het spel worden gezet. 
Bijvoorbeeld voor alleenstaande ouders in de bijstand. De opvoeding van de kinderen gaat 
voor de plicht tot arbeid. Wil je gezonde kinderen die later volwaardig kunnen deelnemen aan 
de samenleving dat betekent dat de ouder (s) de mogelijkheid moet worden geboden om te 
investeren in de kinderen zowel financieel als immaterieel. Opvoeden betekent bijvoorbeeld 
ook tijd hebben voor. Veel werkende alleenstaande ouders in de bijstand leven in een 
voortdurende stresssituatie en schuldgevoel. Doe ik mijn kinderen niet tekort?  De gezondheid 
en welzijn van kinderen in armoedesituatie zijn gemiddeld slechter dan die van kinderen die 
niet armoede leven. Wij zijn er tegen dat maatschappelijke participatie als daarmee wordt 
bedoeld vrijwilligerswerk  voor uitkeringsgerechtigden verplicht wordt gesteld. 
Vrijwilligerswerk is per definitie vrijwillig. Wij willen waken voor een heksenjacht op 
uitkeringsgerechtigden.  
 
2.3.4. Investeren in natuur en landschap 
 
De SP wil het niet, zoals het college het alleen bij woorden laten als het gaat om de 
ontwikkeling van natuur en landschap. Wij willen voortgang op de ingeslagen weg van het 
natuurlijk bosbeheer en de stimulering van het landschapsbeheer. Dat komt niet alleen de 
natuur ten goede. Met het bieden van een aantrekkelijk en goed ingericht buitengebied  hopen 
we onze inwoners een aantrekkelijke dagelijkse leefomgeving te bieden, zodat voor een deel 
voorkomen kan worden dat voor de recreatieve uitstapjes grote afstanden (met de auto) 
moeten worden overbrugd. Jaarlijks willen we voor dit doel 100.000 gulden opnemen. 
Wanneer tot uitgifte van industrieterreinen Danenhoef, De Geer en Vorstengrafdonk wordt 
overgegaan, kan dit bedrag aanzienlijk worden verhoogd door een reële marktprijs voor 
industriegrond te vragen. Genoemde industrieterreinen betekenen per slot van rekening een 
flinke aantasting van het landschap. 
Projecten waaraan we denken zijn: 
§ omvorming van de naaldbossen in Oss-Zuid tot natuurlijk loofbos met een heus speelbos 

voor de jeugd; 
§ inbreng van gemeentegronden ten behoeve van natuurontwikkeling aan de zuidzijde van 

het kanoparkoers langs de Hertogswetering; 
§ landschapsherstel in  de Groene Zone inclusief de aanleg van fietspaden in dit gebied; 
§ opwaardering van de Maashorst tot regionaal natuurpark. 
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2.3.5. Verruiming blik op de wereld  
 
In het onderwijs is er te weinig aandacht voor het ontwikkelen van een samenhangende kijk 
op de wereld. Juist in een tijd  waarin tal van maatschappelijke taken worden uitbesteed aan 
de markt doet dat gebrek zich sterker voelen. In de markt gaat het alleen om de output. Wat is 
het financiële rendement van alle inspanningen. Ook de Perspectiefnota ademt met termen als 
producten en offertes deze geest. Er moet meer aandacht zijn voor de kwaliteit van het leven. 
Daarvoor is een brede kijk op de samenleving van belang. Dat moet zeker geen eenzijdige 
kijk zijn. Kerkelijk onderricht, dat de gemeente eerder subsidieerde, in de vorm van 
schoolkatechese is veel te specifiek en te beperkt. Dat is op de eerste plaats een taak van de 
kerk zelf.  De SP staat verbreding voor tot het vak filosofie, waarin meerdere 
wereldbeschouwingen en levensbeschouwingen aan de orde komen.  Een basispakket 
waarmee kinderen en jeugd wordt uitgerust om zelf een bewuste en samenhangende kijk op 
de wereld kunnen vormen. Indien de bezwaarmakers tegen het afschaffen van de subsidie op 
schoolkatechese en levenbeschouwelijk onderwijs zich daarin kunnen vinden, hebben ze de 
SP aan hun zijde. Voor het opzetten van cursusmateriaal voor de scholen is een eerste 
reservering in ons alternatief opgenomen van 50.000 gulden per jaar.. 
 
2.3.6. Versterking Osse cultuurklimaat 
 
De Osse culturele voorzieningen mogen er zijn. Met het behoud van de Groene Engel is er 
een rijk palet aan mogelijkheden om met kunst en cultuur in aanraking te komen. De SP 
vraagt zich af of op basis van cijfers van min of meer vergelijkbare culturele centra elders in 
den lande, het huidige budget voor de Groene Engel voldoende is om het huidige 
cultuuraanbod in stand te houden. Daar kiezen wij wel voor. Als er een moment is om te 
investeren in cultuur dan is het in deze tijd van hoogconjunctuur. 
Wat naar de mening van de SP nog verbetering behoeft is het cultuurklimaat in Oss. Veel kan 
er worden bereikt door intensivering van de samenwerking tussen culturele instellingen, 
beoefenaren van kunst en cultuur  en kunst- en cultuurliefhebbers. Kunst  is  meer dan het 
wegzetten van kunst in een wijk of het bezoeken van een expositie. Cultuur is meer dan het  
bezoeken van een theatervoorstelling of concert. 
Vandaar dat wij opnieuw aandacht vragen voor het idee van het instellen van een 
kunstcommissie of misschien beter een kunst- en cultuurcommissie. De taak van die 
commissie zou dan met name gericht moeten zijn op de beoogde samenwerking  
en het bedenken van grensoverschrijdende kunst en cultuurconcepten die bij Oss horen.  
In de Perspectiefnota reserveert het college slechts een eenmalig bedrag van 550.000 gulden. 
Het kan niet zo zijn dat na 2002 het lokale kunst- en cultuurbeleid ten grave wordt gedragen. 
De SP wil daar een structureel bedrag van jaarlijks 100.000 gulden aan toevoegen.  
 
2.3.7. Gratis jeugdabonnement bibliotheek 
 
Uit het rapport  van Buys Culturele Profielen uit Nijmegen van november 2000 blijkt dat de 
bibliotheek Oss een significant lager aantal leden heeft dan de gemiddelde bibliotheek. Buys 
Culturele Profielen wijst in dit verband op de sterke centralisatie van de bibliotheek in 
vergelijking tot andere plaatsen en de relatief hoge tarieven. In veel plaatsen zijn jongeren tot 
18 jaar gratis lid. In Oss maar tot en met 12 jaar. Om het bibliotheekgebruik aan te moedigen 
wil de SP de herinvoering van het gratis jeugdabonnement tot 18 jaar. Naar schatting gaat het 
hierbij om 2400 jongeren in de leeftijd van 13 tot 18 jaar. Berghem dient haar 
bibliotheekvoorziening te behouden.   
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2.3.8. Uitbreiding centrumplan 
 
Bij het presenteren van de coalitie bijna een  jaar geleden pochte formateur Ras dat er een 
totaal nieuw centrumplan zou worden gepresenteerd. Het enige wat we ervan gemerkt hebben 
is een vertraging van  de uitvoering met een half jaar van de ongewijzigde plannen van 
Kerkstraat en Heuvelstraat. Ook het plan voor de Heuvel zal nagenoeg ongewijzigd worden 
uitgevoerd, terwijl de vertraging daarvan vermoedelijk tot een jaar zal oplopen. De uitbreiding 
van het centrumplan met  Terwaenen en Burgwal heeft de SP ook in haar alternatieve 
begroting van eind vorig jaar gepresenteerd. Bij deze Perspectiefnota stokt de 
vernieuwingsdrang van de coalitie. In het SP alternatief is nu  ook de Walstraat in het 
programma opgenomen. Het gaat om  een investering van 600.000 gulden met een jaarlast 
van 64.000.  
 
2.3.9. Investeren in wijk- en buurtbeheer. 
 
De SP wil dat er het komend jaar echt werk wordt gemaakt met de opwaardering van het 
wijk- en buurtbeheer. We laten het niet bij woorden. Een jaar geleden al zijn we met de 
WBO’s en wijkstichtingen tot de conclusie gekomen dat van  extra investeringen een nieuwe 
impuls zal uitgaan. Het gaat dan om budget voor  wijk- en buurtactiviteiten en voor extra 
investeringen in groen en speelvoorzieningen boven op de basisinrichting. Met een jaarlijks 
bedrag van 100.000 gulden kan een eerste begin worden gemaakt. 
 
2.3.10. Verbetering communicatie college 
 
Wij vinden dat de inwoners van onze gemeente er recht op hebben om van haar dagelijks 
bestuur te horen welke initiatieven er door hen genomen worden. Wij hadden een andere 
inhoud verwacht van de gewijzigde voorlichtingskoers van het college, waarbij de wethouders 
zelf voor de voorlichting van hun portefeuille zouden zorgen.  Wij pleiten voor het beëindigen 
van de langdurige radiostilte. In ons alternatief is er voor iedere wethouder een mobieltje 
opgenomen, zodat ze goed bereikbaar zijn voor de pers. 
 
2.3.11. Actieve rol in gezondheidszorg 
 
De zorg zit in de verdrukking door systematische uitholling en bezuinigingen van de 
afgelopen 20 jaar. De tekorten aan plaatsen in het bejaardenhuis waren in Oss altijd al groot. 
Via eigen bijdragen voor de patiënt, die kwamen en gingen werd ook niets goeds bereikt. De 
bezuinigingen in de thuiszorg zijn desastreus. Wie verzint dat ook, terwijl iedereen roept, dat 
mensen zo lang mogelijk thuis moeten kunnen blijven wonen. De gevolgen van de te geringe 
instroom bij de artsenopleiding worden nu duidelijker: het huisartsentekort in Brabant is 10%, 
hetgeen we in Oss ook duidelijk merken. Van een vrije huisartsenkeuze is geen sprake meer. 
Verder zijn er te weinig verpleegkundigen, te weinig verloskundigen, het ziekenhuis dreigt te 
verdwijnen en er wordt in de ambulancezorg welbewust gekozen voor een volgens de 
berekeningen te krappe bezetting. Ga er maar aan staan! 
De gemeente heeft over lang niet alles formeel iets te zeggen. En toch kiezen wij voor een 
actieve rol.  
• met het actiecomité ‘Anna moet blijven’ streven wij naar het behoud van het ziekenhuis;  
• de ambulancecapaciteit moet worden uitgebreid. De tweede ambulance voor de regio Oss 

moet weer terug; 
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• er moet een actieve rol worden gespeeld in het realiseren van adequate huisvesting voor 
huisartsen om het voor huisartsen mogelijk te maken zich in Oss te vestigen en voor 
verbetering van de kwaliteit van de aangeboden zorg. Samenwerking moet worden 
gestimuleerd;  

decentraal aanbod van gezondheidzorgvoorzieningen (thuiszorg, consultatiebureaus, 
ouderenhuisvesting en ouderenzorg, verzorgingshuizen, ziekenhuiszorg, 24-uurs 
huisartsenzorg)moet worden gekoesterd.  
 
2.3.12 Geen afschuiven van verantwoordelijkheden 
 
Het college is voorstander van “een verdergaande overdracht van verantwoordelijkheden en 
bevoegdheden aan instellingen en burgers.” In de praktijk verwordt een dergelijke 
stellingname nogal eens tot het afschuiven van verantwoordelijkheden inzake de effecten van 
een bepaald beleid en gaat deze overdracht doorgaans gepaard met een bezuinigingsronde. 
Denk maar eens aan de privatisering van het beheer van de accommodaties voor de 
buitensportverenigingen. Denk maar eens aan minister Borst die haar verantwoordelijkheid 
inzake de huisartsproblematiek op het bord van de ziektekostenverzekeraars legt. Daarmee 
ontkennend dat het gebrek aan visie van overheidswege en 20 jaar bezuinigen debet zijn aan 
de crisis in de huisartsenzorg. In het algemeen zijn wij tegen het op afstand plaatsen van de 
uitvoering van beleid. Zo behoort bijvoorbeeld de gemeente verantwoordelijk te zijn  voor het 
tarievenbeleid en niemand anders.  
 
2.3.13. Stimulerend milieubeleid 
 
De milieuparagraaf in de PPN is matig. Met name wordt een duidelijke visie gemist op hoe 
het verder moet met de Milieustraat. Op louter financiële gronden wil men de tarieven fors 
ophogen. Daardoor wordt echter gewenst en goed gedrag bestraft. Het aanbod van afval is 
bijna 50% meer dan verwacht. Is dat niet een compliment waard aan de burgers dat zij netjes 
hun afval, en vaak gescheiden, komen inleveren? Hoge tarieven kunnen leiden tot het dumpen 
van afval in de vrije natuur. Of het dumpen van afval in de grijze of groene container 
waarvoor deze niet bedoeld zijn. De SP is een voorstander van het handhaven van de huidige 
succesformule. Indien over enkele jaren blijkt dat het aanbod tot structureel hogere kosten 
leidt, dienen deze te worden betaald uit de afvalstoffenheffing die de burger toch al betaalt. 
Vooralsnog zijn de reserves voldoende om de huidige extra kosten mee te dekken.  
Het voorstel van het college om 7 ton uit te trekken voor chips voor de grijze of groene 
container wijzen wij af. De investering staat in geen verhouding tot het geschetste probleem 
van de controle en de 50 containers die jaarlijks kennelijk zoek raken. Verder vermoeden wij 
dat dit de eerste stap is op weg naar diftar. Een systeem waar wij geen voorstander van zijn. 
Sowieso dient er eerst een integrale discussie daarover te worden gevoerd alvorens men 
investeringsvoorstellen doet.   
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2.4.0. Financiën 
 
 
2.4.1. Resumé  

x €    1.000, - 
Omschrijving 2001 2002 2003 2004 2005 

Startpositie college 62 0 0 0 10 

Door SP afgewezen ruimtescheppers  -636 -328 -328 -382 

Extra ruimtescheppers SP 330 1.575 1.392 1.792 1.667 

Nieuwe voorstellen SP -91 -1.212 -1.271 -1.285 -1.285 

Totaal Generaal SP in euro voor egalisatie 301 -273 -207 179 0 

Totaal Generaal SP in guldens voor 
egalisatie 

663 -601 -456 394 0 

Egalisatie in Euro -301 273 207 -179 0 

 Totaal Generaal SP  0 0 0 0 0 

  
Toelichting 
 
Uit dit resumé wordt duidelijk dat de voorstellen van de SP gedaan kunnen worden met een 
sluitende begroting.  
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2.4.2. Niet gewenste ruimtescheppers  
 

x € 1.000, - 
Secto
r 

 Omschrijving 2001 2002 2003 2004 2005 

Stad 3 Inkrimping groen   91 91 91 91 

Stad 4 Reclame lichtmasten  23 23 23 23 

Stad 6 Plaatsing Billboards    23 23 23 23 

Stad 7 Verkoop BBA aandelen  363    

Stad 8 Verhogen tarief betaald 
parkeren 

    136 191 191 245 

  Totaal Generaal SP in euro 0 636 328 328 382 

  Totaal Generaal SP in guldens 0 1.402 723 723 842 

 
Toelichting  
 
Op een aantal zaken zijn we reeds ingegaan. Nog een enkele opmerking: Inkrimping groen. 
De SP plaatst ook financiële vraagtekens bij de haalbaarheid van deze ruimteschepper.  
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2.4.3. Ruimtescheppers  
 

x € 1.000, - 
Omschrijving 2001 2002 2003 2004 2005 

1. Inbreiding college 17 34 34 34 34 

2. Solidaire geïntegreerde 
belastingheffing 

 1.140 1.275 1.410 1.565 

3. Afblazen privatisering golfbad  45     

4.         Onttrekking rentegenererende 
reserves  

   265 -15 

5.          Voorlopig rekeningresultaat 2000 227     

6. Raadsledenvergoeding naar 80%, 
niet verhogen commissiegelden 

41 83 83 83 83 

7. Onttrekking egalisatiereserve 
afvalstoffenheffing               

 318    

Totaal Generaal SP in euro 330 1575 1392 1527 1667 

Totaal Generaal SP in guldens 727 3470 3.068 3.365 3.673 

 
Toelichting: 
 
1. De afvalstoffenheffing wordt volledig geïntegreerd in de OZB. Bij een gelijkblijvende 

gemiddelde lastendruk genereert dit tenminste de aangegeven bedragen. Deze op 
solidariteit gebaseerde manier van belasting heffen leidt er toe dat circa 20% procent van 
de gezinnen in een duurdere woning meer belasting gaat betalen en 80% minder. De 
berekeningen zijn conservatief, gebaseerd op gegevens van 1 jaar geleden. Ambtelijk 
wordt aangegeven dat de opbrengst nu met name door de stijging van de 
afvalstoffentarieven en het toegenomen aantal gezinnen in Oss hoger is.  

 
2. 265.000 Euro wordt in 2004 onttrokken aan de rentegenererende reserves. Dit levert een 

renteverlies op van 15.000 Euro op jaarbasis. Dit renteverlies wordt gecompenseerd door 
andere ruimtescheppende maatregelen.  

 
3. Van het voorlopig rekeningresultaat 2000 wordt 227.000 Euro (500.000 gulden) extra 

ingezet ten opzichte van het collegevoorstel.  
 
4. Het college wil 318.000 Euro (700.000 gulden) onttrekken aan de egalisatiereserve 

afvalstoffenheffing voor de aanschaf van chips voor de afvalcontainers. De SP stemt niet 
in met dit collegevoorstel. De 318.000 Euro kunnen derhalve vrijvallen voor andere 
bestedingen.  
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2.4.4. voorstellen  
 

x € 1.000, - 
Omschrijving 2001 2002 2003 2004 2005 

1. Opwaardering golfbad  -75 -75 -75 -75 

2.          Invoering Collectief 
Vraagafhankelijk Vervoer 

 0 0 0 0 

2.a Gehandicaptenbeleid/WVG  -744 -803 -817 -817 

3. Sociaal beleid, schoolkostenfonds, 
spaarrekening duurzame gebruiksgoederen 

-91 -143 -143 -143 -143 

4. Filosofie&levensbeschouwing in het 
onderwijs 

 -23 -23 -23 -23 

5. Natuur en landschap  -45 -45 -45 -45 

6. Cultuur/Groene Engel  -45 -45 -45 -45 

7. Bibliotheek  -28 -28 -28 -28 

8. Opknappen Walstraat  -64 -64 -64 -64 

9. Wijk- en Buurtbeheer  -45 -45 -45 -45 

Totaal Generaal SP in euro -91 -1.212 -1.271 -1.285 -1.285 

Totaal Generaal SP in guldens -201 -2.670 -2.807 -2.831 -2.831 

 
 
 
2.4.5. Lastendruk  
Een lage lastendruk is verheven tot heilige koe. Daar koopt de gehandicapte die per jaar met 
1700 gulden wordt gekort  weinig voor. Weg solidariteit. Lang leve de calculerende burger. 
Hoe word ik er zelf beter van en laat vooral een ander ervoor opdraaien. Met de invoering van 
de geïntegreerde belastingheffing hetgeen een meer solidaire heffing naar draagkracht 
betekent, blijft ook als alle voorstellen van de SP worden overgenomen de lastendruk voor de 
Osse burger gemiddeld even hoog als in het voorstel van het college.  
Wij constateren overigens dat de coalitie haar belofte om de OZB niet extra te verhogen in de 
raadsperiode 2001-2002  wederom schendt. In strijd met de coalitieafspraken komt er in 2002 
2,75%  extra bij nadat vorig jaar al de OZB met 0,4% extra was verhoogd. Zij komt hiermee 
haar samenwerkingsafspraak niet na.  
 


